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Abstract :

The use of quantitative tools to evaluate the effectiveness of the organizational change
process poses many methodological and operational problematic. Some of them are
related to evaluators’ competence and others are linked to the complexities that
surround the operation such as the variables and the circumstances. This article can be
considered among the contributions that aim to reinforce the use of the quantitative
approach to assess the benefits and the costs of the organizational change, which
includes proposals that still require to be deepened and refined.

Keywords: organization, organizational change, change measures, organizational
impact.

Résumé :

L’utilisation des outils quantitatifs dans I’évaluation du processus de changement
organisationnel pose plusieurs problématiques méthodologiques et opérationnelles qui
sont reliées, d’une part, a la compétence des évaluateurs et, d’autre part, & la complexité
des conditions et des variables de ce processus. Cet article s'introduit dans le cadre des
efforts visant a renforcer I’utilisation de I’approche quantitative en matiére de mesure
des codts et des avantages d’un changement organisationnel, il contient des idées qui
restent en besoin a des approfondissements et a une mise en valeur.

Mots clés: organisation, changement organisationnelle, mesure du changement, impact
du changement.
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